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Készült: A Polgármesteri Hivatal Tanácskozótermében Balmazújváros Város Önkormányzat 
Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi Bizottságának 2010. szeptember 13-án 
tartott bizottsági ülésén.

Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint
Hivatal részéről: Leiter Katalin pénzügyi osztályvezető

Varga László a Bizottság elnöke köszönti a megjelenteket, majd megállapítja, hogy a 
Bizottság határozatképes.

Varga László bizottság elnöke javasolja a „Különfélék” keretében megtárgyalni Halomalja 
Kft. bérleti szerződése tárgyában szóló előterjesztést, illetve emlékerdő létesítése tárgyában 

szóló előterjesztést.

Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal elfogadta a napirendi pontokat.

1. Napirendi pont: Beszámoló az Önkormányzat költségvetése 2010. évi I.  
féléves teljesítéséről.

Leiter Katalin pénzügyi osztályvezető
Az előirányzat módosításokról annyit  szeretnék elmondani, hogy amikkel módosultak ezek 
pályázati  források,  tehát  nem  szabad  pénzeszközökkel  növekedett  meg  a  2010.  évi 
költségvetésünk, hanem vagy működési, vagy felhalmozási pályázatokkal, aminek a kiadási 
oldala adott, hogy mire kell elkölteni. 
408.000eFt  volt  az  eredeti  betervezett  működési  hiány,  most  376.000eFt,  a  teljesítés 
18.000eFt, ez azt jelenti, hogy június 30-ig 18.000eFt volt a folyószámla hitele, amit 2010-
ben vettünk fel,  ami  pozitív  a gazdálkodás  tekintetében.  Júliusban bírálták  el  a 2010. évi 
ÖNHIKI pályázatokat, amelyen 109.000eFt-ot nyertünk, ami szintén majd a működési hiány 
csökkenését fogja eredményezni. A felhalmozási kiadások nagy részének a 2008-ban felvett 
kötvény a fedezete, ami pénzforgalom nélküli bevételként nem jelenik meg, hiszen az már az 
önkormányzat rendelkezésére álló pénzeszköz, lekötésként szerepel egy másik bankszámlán, 
tehát  bevételként  az  nem  fog  jelentkezni.  Én  azt  gondolom,  hogy  ha  ezeket  a  bevételi 
előirányzatok módosító tényezőit figyelembe vesszük, akkor időarányosnak mondható, mind 
a bevételek, mind a kiadások teljesítése. 

Ifj. Tar István bizottsági tag
Meg szeretném kérdezni, hogy ha minden jól megy és a tervek szerint alakul, akkor erre az 
évre mennyi lesz a hiány?

Leiter Katalin pénzügyi osztályvezető
Remélem, hogy 50.000eFt-tól nem lesz több. Nagyon sok tényezőtől függ, hogy a második 
féléves  költségvetés  teljesítés  hogyan  fog  alakulni.  Hozzá  szeretném  még  tenni,  hogy 
nincsenek kifizetetlen számláink. Most adjuk be az ÖNHIKI egyéb pályázatot, és reméljük, 
hogy azon is sikerül forrást kapnunk a működési hiány csökkenéshez. 



Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot.

34/2010. (IX. 13.) sz MKIB határozat

Beszámoló az Önkormányzat költségvetése 2010. évi I. féléves teljesítéséről.

Balmazújváros  Város Önkormányzat  Mezőgazdasági,  Környezetvédelmi  és Idegenforgalmi 
Bizottsága  a  „Az  Önkormányzat  költségvetése  2010.  évi  I.  féléves  teljesítéséről”  szóló 
beszámolót elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

2. Napirendi pont: Előterjesztés az Önkormányzat 2010. évi költségvetési  
rendeletének módosításáról

Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot.

35/2010. (IX. 13.) sz MKIB határozat

Önkormányzat 2010. évi költségvetési rendeletének módosításáról

Balmazújváros  Város Önkormányzat  Mezőgazdasági,  Környezetvédelmi  és Idegenforgalmi 
Bizottsága  „Az  Önkormányzat  2010.  évi  költségvetési  rendeletének  módosításáról”  szóló 
előterjesztést elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Leiter Katalin pénzügyi osztályvezető távozott az ülésről

3. Napirendi  pont:  Beszámoló  polgármester  és  a  bizottságok  saját  és  
átruházott hatáskörben hozott döntéseiről.

Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot.

36/2010. (IX. 13.) sz MKIB határozat

Beszámoló polgármester és a bizottságok saját és átruházott hatáskörben hozott döntéseiről.

Balmazújváros  Város Önkormányzat  Mezőgazdasági,  Környezetvédelmi  és Idegenforgalmi 
Bizottsága  a  „polgármester  és  a  bizottságok  saját  és  átruházott  hatáskörben  hozott 
döntéseiről” szóló beszámolót elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 
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4. Napirendi pont: Halomalja Kft. bérleti szerződése 

Varga László bizottság elnöke
A  Halomalja  Kft.  pályázatot  szeretne  benyújtani  az  általa  használt  öntözőberendezések 
fejlesztésére,  de  a  Mezőgazdasági  és  Vidékfejlesztési  Hivatal  előírta,  hogy  az  öntözött 
területre a Kft.-nek határozott idejű bérleti szerződéssel kell rendelkeznie. 

Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot.

37/2010. (IX. 13.) sz MKIB határozat

Halomalja Kft. bérleti szerződése

Balmazújváros  Város  Önkormányzatának  Mezőgazdasági,  Környezetvédelmi  és 
Idegenforgalmi Bizottság az önkormányzat vagyonáról és a vagyongazdálkodás szabályairól 
szóló 15/2007.(V.24.)  B.  újv.  Ör.  sz.  rend.  7.  §  (7).  bekezdésa  alapján  az  Önkormányzat 
tulajdonában lévő, az ingatlan-nyilvántartásban 076/14 hrsz. alatt bejegyzett, 6 ha 3807 m2 
területű, 166,54 AK értékű, szántó művelési ágú, 076/16 hrsz. alatt bejegyzett, 1 ha 5306 m2 
területű, 39,95 AK értékű, szántó művelési ágú, 076/18 hrsz. alatt bejegyzett, 9 ha 1148 m2 
területű, 212,87 AK értékű, szántó és gyep művelési ágú ingatlanok bérlőjeként a Halomalja 
Kft.-t kiválasztja.

A bérleti díjat a jogilag indokolt legkisebb szükséges összeg mértékben, a bérlet időtartamát: 
2010. szeptember  13-tól,  2015. szeptember  01-ig határozza meg.  A bérleti  díj  fizetésének 
határideje tárgy év január 20. A bérlet egyéb feltételei megegyeznek az önkormányzat által 
bérbe adott mezőgazdasági területekre vonatkozókkal. 

Határidő: 2010. 09. 30. 
Felelős: Dr. Tiba István polgármester,

Dr. Veres Margit jegyző. 

5. Napirendi pont: Emlékerdő létesítése tárgyában

Varga László bizottság elnöke
Balmazújváros Város Önkormányzatának tulajdonában áll, a Veres Péter emlékparktól délre a 
külterületen található, 0785/2 hrsz.-ú, 8024 m2 területű erdő. Jelenleg nincs rajta fa. Bárki, aki 
szeretne egy fát telepíteni, akkor oda megteheti, csak előtte a Polgármesteri Hivatalba be kell 
jelenteni. Ennek az erdőrésznek a fenntartását a BAKCSÓ Egyesület fogja végezni, ami az 
önkormányzatnak  pénzébe  nem  kerül.  Ha  ez  létrejönne,  akkor  szép  folyamatosan 
visszatelepülne az erdő a megjelölt fafajokkal, és a hozzáigazodó kultúrákkal. 

Ifj. Tar István bizottsági tag
Az ötlet  nagyon jó,  támogatható,  csak véleményem szerint  ennek valamilyen  propagandát 
kellene készíteni, hogy a lakosság is tájékozódjon róla. 

Varga László bizottság elnöke
Az ötlet onnan jött, hogy tavaly végig lett rakva fával a Vasút sor, és úgy gondoltam, hogy 
erre a területre a leköszönő Testület szeretne egy-egy fát ültetni. Véleményem szerint ezt a 
területet jó lenne elnevezni, és erre várnám a bizottsági tagok ötleteit.
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Kántor Péter bizottsági tag
Véleményem szerint  ennek a  területnek  az elnevezésére ki  lehetne  írni  egy pályázatot,  és 
ezzel lehetne népszerűsíteni akár az iskolákban.

Varga László bizottság elnöke
A bizottságnak van még annyi kerete, hogy aki a legsikeresebb nevet adja a területnek, annak 
egy jelképes összeget felajánl. 
A képviselő-testület írjon ki pályázatot az emlékerdő nevére, és a pályázat lebonyolításával 
bízza meg a Polgármesteri Hivatalt, az elbírálásával pedig a bizottságot. 

Nemes László városi mezőgazdász
Ötletként szerepelhetne még, hogy a fiatal házasok is ültethetnének fát.

Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot.

38/2010. (IX. 13.) sz MKIB határozat

Emlékerdő létesítése tárgyában

Balmazújváros  Város Önkormányzat  Mezőgazdasági,  Környezetvédelmi  és Idegenforgalmi 
Bizottsága az „Emlékerdő létesítése tárgyában” szóló előterjesztést  elfogadásra javasolja a 
Képviselő-testületnek,  azzal  a  kiegészítéssel  a  képviselő-testület  írjon  ki  pályázatot  az 
emlékerdő  nevére,  és  a  pályázat  lebonyolításával  bízza  meg  a  Polgármesteri  Hivatalt,  az 
elbírálásával pedig a bizottságot. 

6. Napirendi pont: Polgárőrség beszámolója

Kántor Péter bizottsági tag
Én  nagyon  örülnék,  ha  minden  településemen  ilyen  Polgárőrség  volna,  mint 
Balmazújvároson.  A  vezető  nagyon  aktív,  bármikor  lehet  rá  számítani  és  az  egész 
kollektívára.  Különböző  akciókban  közösen  veszünk  részt.  Körözési  akciókban  nagyon 
sokszor  kértük  a  segítségüket.  Részt  vesznek  a  Közbiztonsági  Egyeztető  Fórumon,  és 
rendszeres a kommunikáció. Rendszeresen megküldik a szolgálattervezetüket. Felosztottuk a 
várost kétfelé, a Darut és a Szigetkertet vállalta a Polgárőrség, a Bánlak és a Németfalut pedig 
a Rendőrség. Végigjártuk az önkormányzat által rendelkezésünkre bocsátott egyedül élő, vagy 
idős  személyeket.  Ezeknek  az  embereknek  felhívtuk  a  figyelmét  a  trükkös  lopásoknak  a 
megelőzésére.  Nagyon  meg  vagyok  elégedve  a  hozzáállásukkal  és  a  segítségükkel,  én 
elfogadom a beszámolójukat. 

Nemes László városi mezőgazdász
Hány fő most a Polgárőrség létszáma?

Kántor Péter bizottsági tag
70 főt szeretnének, de most egy létszámstopot vezettek be, most jelenleg 50 fő van, de ebből 
30 fő, aki aktív. Nagyon sok rendezvényt biztosítottak. Természetesen itt is vannak húzóerők, 
és szeretném javasolni az  önkormányzatnak,  hogy ezeket  az embereket  el  kellene ismerni 
városi szinten is. 
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A Polgárőrség az etikai részével is foglalkozik, tehát ha valaki nem úgy viselkedik, ahogy az 
illik,  vagy problémás,  akkor  kizárják  a  testületből.  A  KÖBEF ülésen  elhangzott,  hogy a 
kerékpáros balesetek száma elég magas. 30 %-kal csökkent a balesetek szám a területen, de a 
kerékpáros  balesetek  száma  még  mindig  magas.  Ezért  a  KÖBEF  úgy  döntött,  hogy 
kezdeményez  egy  többlépcsős  ellenőrzés  végrehajtását.  Ebben  az  ellenőrzésben  is 
együttműködtünk a polgárőrséggel, amiben maximálisan partnerek voltak. Ezt a kerékpáros 
akciósorozatunkat  folytatjuk  tovább,  olyan  szinten,  hogy  készült  plakát  is,  amivel 
védőeszközöknek a propagálása fog megtörténni.

Balmazújváros Város Önkormányzat Mezőgazdasági, Környezetvédelmi és Idegenforgalmi 
Bizottsága 3 igen szavazattal meghozta az alábbi határozatot.

39/2010. (IX. 13.) sz MKIB határozat

Polgárőrség beszámolója

Balmazújváros  Város Önkormányzat  Mezőgazdasági,  Környezetvédelmi  és Idegenforgalmi 
Bizottsága a Polgárőrség beszámolóját elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. 

Mivel több napirendi pont és kérdés nem volt, hozzászólás nem merült fel,
így a bizottság elnöke az ülést bezárta.

K. m. f.

Kányási Andrásné Varga László
jegyzőkönyvvezető bizottság elnök
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